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@minvws.nl]

Ik heb ook telefonisch toelichting gegeven, en daar schrokken ze nogal van de kritiek/obstakels die ik aanvoerde, ze dachten een

mooi plan te hebben. Vandaar dat ik de landing wat zachter heb proberen te brengen.. Als het goed is komt MEVA nog met een

aangepaste nota, dus dan zal ik alsnog wat tanden laten zien ©
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Onderwerp: RE: concept nota loondoorbetaling langdurige ziekte door COVID

Dank.

Tsja, ik vind eerlijk gezegd je reactie eigenlijk veel te lief, gelet op de stevige argumentatie in je mail. Had in de nota niet

gewoonweg moeten staan: WJZ adviseert u om redenen van precedentwerking, aanzuigende werking, uitbreiding van

overheidsverantwoordelijkheid etc. etc. dit niet te doen?
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Beste 5.1.2e

Gisteren ben ik vanuit MEVA benaderd of ik vandaag nog wilde meedenken over bijgevoegde nota aan de minister MZS, dat heb

ik uiteraard gedaan. Toch is hetgeen dat in deze nota wordt voorgelegd dusdanig bijzonder, dat ik jullie hierbij ook informeer.

Het gaat om het volgende:

MEVA heeft het idee om een fonds op te richten om zorgmedewerkers die langdurig (langer dan 1 jaar, tot 2 jaar) ziek zijn door

COVID-19, te compenseren in het inkomensverlies dat zij daardoor lijden. De meeste werknemers ontvangen namelijk na een

jaar ziekte, nog 70% van het loon. MEVA wil dit aanvullen tot 100% voor het tweede jaar ziekte. Dit idee is voornamelijk
ingegeven door de vakbonden, omdat zij van mening zijn dat VWS/Rijk verantwoordelijk is voor de besmetting van de

zorgmedewerkers door tekort te schieten bij het bieden van beschermingsmiddelen/de maatregelen daaromtrent. MEVA heeft

zelf hierin eigenlijk geen standpunt ingenomen, maar wil graag de compensatie bieden.

Zoals jullie begrijpen hebben we de nodige bezwaren/vragen hierbij, die voornamelijk zien op aansprakelijkheid, afbakening,
precedentwerking, staatssteun, instrumentkeuze en interdepartementale afstemming. Die hebben we in de nota en in de mail

hieronder uiteengezet. Daarbij hebben we nadrukkelijk geadviseerd in om in de nota louter akkoord te vragen voor eventuele

verkenning, in plaats van de uitwerking en oprichting van het fonds.

MEVA gaat hier vanmiddag over verder praten, en ik verwacht dat de nota deze week nog de lijn in gaat. Ik heb daarbij
aangegeven dat WJZ in de lijn moet worden meegenomen.

Mochten jullie vragen hebben, weet me te vinden. Ik hou jullie in ieder geval op de hoogte.

Hartelijke groet,
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Zoals zojuist telefonisch besproken hierbij onze aanvullingen op de nota. Dit is natuurlijk veel negativiteit op een hoop. Dat is

niet zo bedoeld, zoals gezegd waarderen we het zeer dat jullie ons in dit stadium hebben aangehaakt en willen ook zeker blijven
meedenken!

Wat wij in ieder geval adviseren is om in de nota maximaal te vragen of de minister de afweging over inkomenscompensatie wil

verkennen, in plaats van eigenlijk al in te stemmen met het voorgelegde voorstel. Dat heeft wat ons betreft voornamelijk te

maken met de omstandigheid dat er nog veel onduidelijk is en de risico’s nog onvoldoende in kaart zijn gebracht en uitgewerkt.
Dat zijn onder andere:

Ten aanzien van aansprakelijkheid
- Heeft VWS/het Rijk al onderkent dat we aansprakelijk zijn voor het besmet raken van zorgmedewerkers met COVID,

omdat er tekort is geschoten in het bieden van beschermingsmiddelen?
- Zo nee, dan is het goed eerst daarover een standpunt in te nemen, en daaruit volgende rechtelijke procedures af te

wachten. Het zal ons immers niet helpen als we enerzijds bestrijden dat we aansprakelijk zijn en anderzijds al schade

vergoeden omdat we vinden dat door ons getroffen maatregelen niet afdoende waren.

- Als we dit zouden gaan compenseren, hoe zien we dan de rol van werkgevers? Die hebben immers ook

verantwoordelijkheid ten aanzien van de te treffen beschermingsmaatregelen.

Ten aanzien van de afbakening
- Wat maakt dat we langdurige ziekte bij COVID wel zouden compenseren en andere langdurig zieken niet?

- Wat maakt dat alleen zorgmedewerkers in aanmerking zouden moeten komen voor een compensatie vanuit

gemeenschapsmiddelen, en anderen die risico’s hebben gelopen niet (politie/handhaving/etc.)?
- Wat wordt onder zorgmedewerkers verstaan? Omvat dit ook administratief medewerkers, schoonmakers? Omvat dit ook

zzp'ers? Gaat het om medewerkers in bepaalde sectoren of alle sectoren? Is er een maximuminkomen waaraan voldaan

moet worden? Hoe ga je dit onderscheiden en vervolgens motiveren?

- Hoe wordt aangekeken tegen zorginstellingen (of afdelingen) die gesloten zijn geweest?
- Gaat het om een vast bedrag of werkelijke kosten?

Verdere juridische risico’s
- Precedentwerking binnen corona (moeten dan ook andere personen die na besmetting langdurig ziek zijn gecompenseerd

worden?), binnen VWS (moet overheid ook interveniéren bij andere gevallen van langdurige ziekte?) maar ook

Rijksbreed (overheid grijpt in in geschil tussen werkgever en werknemer).
- Omdat het om compensatie gaat, die normaliter over wordt gelaten aan de werkgever, is staatssteun een risico. Dat moet

nader worden uitgezocht.
- Het staatssteunrisico geldt evenzo bij de situatie als een zzp’er ontvanger is van de compensatie.
- Gaat het om een verplichte of onverplichte compensatie?
- De oprichting van een fonds is een complex en langdurig proces, waarom is dit instrument gekozen?
- Zijn er wettelijke kaders ten aanzien van doorbetaling bij langdurige ziekte waar we mee te maken hebben? Kunnen we

in dat kader ook wel interveniéren in de relatie tussen de werkgever en werknemer?
- Wat zijn eventuele fiscale gevolgen en inkomenseffecten van een dergelijke compensatie?

Ten aanzien van de afstemming
- Als het gaat om een onverplichte tegemoetkoming moet je dat ook interdepartementaal afstemmen via overleggremium

en daarna in de MR worden besproken.
- Is SZW en andere eventueel hiermee verweven departementen hiermee akkoord?
- WIZ wil graag meegenomen worden in de lijn voor deze nota.

Kun je hiermee verder? Hou ons op de hoogte!

Hartelijke groet,
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Hoi

Hierbij zoals aangekondigd de conceptnota die we morgen metiiiEErbespreken.
Groet,


